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ACTA NÚM. 5/2022 
 

ACTA DE LA REUNIÓ DE L’AUDIÈNCIA PÚBLICA DE L’ESTAT DEL 

DISTRICTE DE LES CORTS DE L’AJUNTAMENT DE BARCELONA 
 
 

A Barcelona, el dia 15 de desembre de 2022 i essent les 18.34 hores, es reuneix en sessió 
presencial, l’Audiència Pública de l’Estat del Districte de les Corts a la sala de plens de la 
seu, ubicada a la plaça Comas, 18, planta soterrani 1, sota la presidència del regidor 
president, l’Il·lustríssim Senyor Francisco Sierra López, regidor president del Consell del 
Districte, i l’assistència de l’Il·lustríssim senyor Joan R. Riera Alemany, regidor del Districte 
de les Corts. També es troba present la gerent del Districte, la senyora Sara Jaurrieta 
Guarner assistida pel secretari que subscriu, el senyor Amadeo Silva Gómez. 
 
Es troben presents els consellers i les conselleres senyors i senyores Carlos Hornero 
Sánchez, Manuel Becerra Hormigo, Irene Morales Morales, Jordi Guillén Sarrat, Mario Fco. 
Campelo Castro, Mercè Garrigosa Ferrando, Ivan Condés Sangenís, Sr. Alberto Pichel 
Martínez. Així mateix es troba present el Director dels Departaments de Llicències i Obres 
del Districte el Sr. Albert Bassas Parcerisas. 
 
 
El president del Districte, el senyor Francisco Sierra López, dona la benvinguda a tots els 
assistents. A continuació dona pas a les intervencions. 
 
La senyora Adela Agelet comunica que l’Associació d’Afectats de la Colònia Castells i l’AVV 
de les Corts han rebut un escrit del gabinet de l’Alcaldia. L’alcaldessa va promoure una taula 
de treball per tractar les incorreccions del projecte. Durant dos mesos i mig, han suggerit 
modificacions, que han estat ben rebudes pels tècnics, per mantenir la memòria històrica de 
la colònia i millorar l’accés dels visitants, però ara se’ls ha comunicat que no es pot acceptar 
cap modificació. Considera que això es fa per interessos polítics quan hi ha un consens amb 
els veïns i les entitats sobre com ha de ser el parc. Demana que baixi el ritme de les obres i 
es restitueixi l’estudi dels canvis necessaris. 
 
La senyora Amparo Toribio comunica les molèsties que pateixen els veïns del poliesportiu a 
la ubicació de l’antic camp del Barça. Des de la pandèmia hi ha soroll de les 8.15 fins a les 
23.00, caps de setmana inclosos. També fa saber que als jardins del costat s’hi fan 
botellades. Creu que la situació és insuportable i demana trobar-hi solució. 
 
La senyora Felisa Marco demana al regidor que, com a representant del Districte, faci saber 
els problemes dels veïns a l’Ajuntament. Pregunta per Paideia. Creu que seria millor no tallar 
cap arbre en comptes de plantar-ne de nous. Considera que tenen oblidat el patrimoni de 
Can Capellanets, Can Planes, Can Rigal, etc. Fa saber que han trobat pintades als nous 
contenidors. A més, les motos aparquen davant dels contenidors, impedint-hi l’accés. Pel 
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que fa als patinets, comparteix que va estar a punt de ser atropellada per un i critica el 
disseny dels carrils bici, el qual qualifica d’arbitrari. 
 
El senyor Joan Hernández demana que hi hagi més participació dels veïns i més diàleg. 
Recorda al regidor que es va comprometre a presentar una proposta sobre Can Rigal amb 
l’Hospitalet i Esplugues. Esmenta el mal estat de conservació de Can Planes, Can 
Capellanets, el recinte de la Maternitat, Torre Rodona, Torre Girona, parc de Pedralbes, i la 
Colònia Castells. Quant als escocells, vol saber on són els arbres que s’havien de plantar. 
Afirma que la zona del cinturó és de les més contaminades de Barcelona, malgrat que hi ha 
escoles. Aposten per soterrar el cinturó. Demana una reunió amb l’Ajuntament per explicar-
ho i posar-se d’acord perquè la CE i l’OMS diuen que s’ha de solucionar. 
 
El Senyor Miguel Ramírez Martín pregunta què pensen fer per aconseguir el soterrament del 
cinturó. Explica que mai pot obrir la finestra a causa de la contaminació per diòxid de 
nitrogen i pel soroll. 
 
El regidor, amb referència a la Colònia Castells, agraeix que es reconegui la mediació, però 
creu que una mediació requereix que tothom cedeixi per arribar a una solució de consens. 
Encara que des de l’Ajuntament han fet l’esforç, en aquest cas no ha estat així, cosa que 
lamenta. Es van discutir modificacions i es va reforçar el verd amb el projecte ja adjudicat, 
però no poden aturar les obres perquè hi hauria veïns damnificats. Quant als sorolls, 
demana una explicació més detallada i recorda que existeix una normativa del Centre 
Esportiu Municipal, la qual recordaran als usuaris. Ho parlaran amb la Guàrdia Urbana i amb 
el Centre Esportiu. S’ha de poder compatibilitzar les pràctiques esportives amb el dret al 
descans dels veïns. Les botellades no estan permeses a cap lloc de la ciutat. Amb relació 
amb la participació, funciona i es fan coses. Pel que fa a Paideia, estan en diàleg, tenen 
reunions previstes i hi ha prou temps per resoldre-ho amb la menor afectació possible. 
Quant a l’arbrat, el pla de repoblació està en marxa. Afegeix que l’aplicació Barcelona a la 
Butxaca és una forma magnífica de participar i resoldre aquestes qüestions. No han informat 
sobre Can Capellanets perquè no hi ha novetats. Cedeix la paraula al senyor Albert Bassas. 
 
El senyor Albert Bassas aclareix que es va fer un requeriment per mantenir el patrimoni, 
pensant que en poc temps es faria la reforma del convictori. Com no ha estat així, se’ls ha 
instat a fer aquesta reforma. 
 
El regidor continua explicant que aparcar davant dels contenidors és indisciplina viària. 
També ho és la situació amb les bicicletes i els patinets. Creu que les multes tenen una 
funció pedagògica i n’haurien de posar més. Ho comunicaran a la Guàrdia Urbana. Pel que 
fa al cinturó, la cobertura de la ronda del Mig és una gran infraestructura i no se n’ha parlat 
als òrgans de participació. Caldrien anys d’estudis, un pla urbanístic, disseny de la superfície 
i molts projectes sobreposats. Posa com a exemple el túnel de les Glòries. Pren nota de 
l’assumpte i opina que s’hauria de començar a treballar el proper mandat. A continuació 
agraeix el compromís amb la protecció del verd i el patrimoni del senyor Joan Hernández. Hi 
ha una proposta de futur per Can Rigal com a futura ubicació del nou hospital Clínic que 
implicarà molts canvis al voltant. Comprovaran si s’estan talant arbres a Torre Girona. 
Respecte al parc de Pedralbes, enguany no es farà la Natura Encesa. 
 
La senyora Adela Agelet, quant a la Colònia Castells, creu que els únics que han renunciat a 
alguna cosa en les negociacions són les entitats. Pregunta a què ha renunciat l’Ajuntament. 
Considera que la damnificació dels veïns s’interpreta en termes d’acceptar el model o no 
tenir parc i això no s’està produint perquè el parc funciona. Demanen un petit retard per 
replantejar l’accés per Montnegre i el canvi d’ubicació dels horts. També demana voluntat 
política per analitzar la situació en benefici del barri. Finalment, recorda que els veïns 
esperen les claus de casa seva des del 25 de juliol. 
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La senyora Amparo Toribio demana respecte en els horaris de dinar i sopar, i que el soroll 
acabi a les 9.00 perquè puguin menjar en família amb les finestres obertes. 
 
L’advocada de la senyora Toribio afegeix que no es pot entendre com a equilibri amb el dret 
a l’esport jornades de 9.00 a 23.00. Considera que això no és respectuós amb la normativa 
municipal, que té l’esperit de fer el mínim soroll possible. 
 
La senyora Felisa Marco demana resposta quant a les pintades a Santa Tecla. Pel que fa al 
parc de Pedralbes, creu que les aus agrairan que no s’agredeixi el parc. Amb referència al 
cinturó, hi havia un projecte. Des de llavors la contaminació s’ha agreujat. Voldria que, ja 
que els grups municipals hi estan d’acord, trobin la manera de fer-ho bé després de les 
eleccions que venen. Finalment, denuncia que el dia que va jugar el Marroc van deixar de 
passar alguns autobusos. 
 
El senyor Joan Hernández aclareix que han recollit 250 fotografies d’escocells buits. Voldria 
parlar directament amb algú que reculli aquesta informació. Pel que fa al cinturó, se’n va 
parlar des del 2015 al 2019, però després van venir moments difícils. Demana que es pugui 
fer un projecte consensuat. Amb referència a la Maternitat, encara no se n’ha parlat amb la 
Diputació. Pregunta quants arbres es plantaran a les Corts. Quant al patrimoni, convida a 
reunir-se un dia per explicar-se. 
 
El senyor Ramírez entén que el cinturó és un projecte complex, però aquesta mena de 
projectes fan gran la Ciutat. Demana començar com abans millor i que enguany comenci 
l’estudi previ. 
 
El regidor respon que canviar l’accés pel carrer del Montnegre i canviar els horts d’ubicació 
implica una modificació substancial del projecte que l’Ajuntament no està disposat a assumir 
perquè perjudica els veïns. S’han de complir els compromisos. Confiava aconseguir un 
acord pel que fa a la singularització dels passatges. L’accés per Montnegre només era una 
de moltes qüestions. Garanteix que serà accessible per a persones amb discapacitat. No 
volen aturar les obres. Lamenta que els allotjaments s’hagin posposat quatre mesos per 
raons burocràtiques de l’Institut Municipal de l’Habitatge. Quant al soroll, està d’acord que 
han de poder sopar sense soroll. Hi ha ordenances que preveuen un nivell de decibels i 
poden presentar escrits per inspeccionar-ho, però abans d’anar per la via administrativa 
prefereix apostar per la convivència i el diàleg. Amb referència a la parròquia de Santa 
Tecla, s’ha obert un expedient per requerir la neteja de la pintada. Sobre la ronda del Mig, 
cal comprovar si ja hi ha un estudi fet. Pel que fa a l’arbrat, demanaran un informe de 
seguiment per saber com s’està executant la repoblació de l’arbrat. Demana que li portin les 
fotos. 
 
El senyor Josep Marçal agraeix que se’ls pugui escoltar. Explica que fa 20 anys que viu al 
barri i el representant de la immobiliària ja li va dir que es cobriria la ronda del Mig. Fa temps 
que recullen signatures per reactivar-ne la cobertura. Demana aprofitar la feina que ja es va 
fer, que els veïns tinguin una data de quan començaran els estudis, i no dependre de quin 
partit governa. 
 
El senyor Sanglas explica que a la plaça de Pedralbes hi ha un quiosc abandonat i demana 
que el treguin. També demana moure els contenidors de davant de la farmàcia i millorar la 
neteja de la plaça. Comparteix que els veïns fa molts anys que demanaven una guingueta 
per donar servei als visitants del Monestir de Pedralbes, es va posar fa un any i mig, però no 
funciona perquè Parcs i Jardins no ha donat l’electricitat i l’aigua. Creu que l’actitud de Parcs 
i Jardins és una falta de respecte als ciutadans i no entén com el Districte no fa que es posi 
en marxa. Demana que, quan es renoven els contenidors, no els canviïn de lloc. Pel que fa 
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als jardins de Tòquio, es va dir que s’havien d’arreglar les voreres i voldrien veure 
l’avantprojecte per avançat. 
 
La senyora Oliveres explica que fa 20 anys que es va acabar el projecte de cobertura de la 
ronda del Mig, deixant el tram entre Mejía Lequerica i Prat de la Riba sense cobertura. 
Recorda que és una autopista urbana amb onze carrils, on els ciutadans estan exposats al 
soroll i a uns nivells de contaminació vuit vegades superiors als límits establerts. Considera 
que les voreres de la banda Llobregat són insegures i suggereix veure’n les fotos a les 
xarxes socials. Pregunta què ha fet l’Ajuntament els darrers 20 anys per solucionar-ho i 
quines accions concretes es faran des del Disticte abans que acabi el mandat en resposta a 
la demanda veïnal de cobriment de l’últim tram de la ronda del Mig. També pregunta quan 
iniciaran un diàleg amb els veïns. 
 
El senyor Gratacòs, en representació de l’AFA de l’Escola Ítaca i de la direcció de l’escola, 
exposa que el projecte executiu per l’ampliació i remunta no presenta les afectacions reals i, 
per tant, no és el document final. Creuen tenir motius d’indefensió, ja que és difícil presentar 
al·legacions a un projecte sense les afectacions reals. Considera que els terminis són molt 
optimistes i difícils de complir. S’ha presentat a la direcció del centre un document explicant 
que els accessos queden inhabilitats i l’accés proposat per Déu i Mata és inviable. Els 
treballs generaran un impacte sonor molt elevat i abans és necessari implementar mesures 
de mitigació i millora acústica. Els centres escolars tenen unes infraestructures obsoletes de 
ventilació i climatització amb vidres simples que no esmorteeixen l’impacte sonor. L’estiu 
passat, amb les finestres obertes, les temperatures arribaven als 40°. A l’escola hi ha 
desenes d’infants amb necessitats especials educatives, alguns d’ells amb hipersensibilitat 
acústica. Recorda que des de fa un any i mig reivindiquen un espai alternatiu proper on dur 
a terme activitats lectives i extraescolars, i considera que la ubicació de Bederrida i altres 
espais proposats no són viables. Entenen que, ara com ara, no hi ha una alternativa factible 
ni un plantejament adequat de les afectacions i és inviable iniciar les obres aquest estiu. 
Sol·liciten endarrerir l’inici de les obres fins que es planifiquin les afectacions reals i s’hagi 
consensuat el projecte amb les escoles i les entitats. Considera que no és un projecte urgent 
i val la pena replantejar-lo. 
 
La senyora Teresa Aguilar, quant al pati, es mostra convençuda que es trobarà una solució 
beneficiosa pels nens. Pel que fa a Paideia, agraeix als partits polítics que adoptessin una 
postura unitària per demanar un acord. Amb referència a la residència per a persones amb 
discapacitat, pregunta pels terrenys, si s’ha escollit un promotor pel projecte i les possibilitats 
que les entitats del barri hi participin. Demana que si en algun moment l’entitat encarregada 
no el pot tirar endavant, s’avisi a la resta d’entitats abans que el projecte es perdi. 
 
El regidor, amb referència a la intervenció del senyor Marçal, critica la picaresca d’algunes 
immobiliàries per vendre els pisos més cars. Recomana acostar-se a l’Ajuntament abans de 
comprar un immoble per comprovar si hi ha algun projecte i les seves afectacions. Quant al 
quiosc, miraran qui n’és el titular i parlaran amb una cooperativa que treballa amb persones 
amb discapacitat intel·lectual anomenada Diverscoop per si és del seu interès. Pel que fa als 
contenidors, en l’estudi d’usos i costums que s’ha fet han trobat que els veïns baixen tots els 
residus alhora. Per aquest motiu, amb la nova contracta, els diferents contenidors es 
posaran a la mateixa ubicació, però en alguns casos no hi caben. S’estan produint 
incidències que s’estan resolent cas a cas. Demana que si alguna comunitat de veïns té un 
problema amb alguna ubicació els ho facin saber. Sobre la guingueta, lamenta la demora i 
assegura que s’ha resolt el problema amb l’aigua i l’electricitat. Amb relació als jardins de 
Tòquio, l’obra és part del pla Cuidem, amb pressupost del 2023. Desconeix la data exacta. 
Faran una sessió per compartir el projecte. Respecte a la intervenció de la senyora Oliveres, 
creu que es pot dir el mateix sense fer escarafalls. Si es vol tornar a posar a l’agenda política 
la qüestió de la ronda, no hi ha cap problema. Les coses s’activen per reivindicació veïnal 
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perquè la Ciutat és viva i l’Ajuntament de Barcelona és una institució que fa molt més que 
prestar serveis. Manifesta la voluntat de col·laborar amb tothom. Buscaran els documents i 
les actes de reunions per posar-los damunt de la taula. En resposta a la intervenció del 
senyor Gratacòs, el convida a presentar per escrit les al·legacions que consideri oportunes. 
Admet que totes les obres tenen un impacte sonor i s’ha d’estudiar com minimitzar-lo. 
Espera que es posin d’acord per poder ampliar espais on fer activitats. A l’Ajuntament són 
els primers interessats a desenvolupar nous usos dels carrers i places. En una sessió 
participativa van parlar que les entitats que fan pràctiques esportives al pavelló segurament 
es traslladaran al pavelló provisional de Bederrida, però són conscients que l’activitat escolar 
no es pot portar allà. Malgrat estar treballant per trobar alternatives, no pot dir una ubicació 
exacta, ja que cal veure les possibilitats que hi ha. Els hi agrada que els nens facin ús dels 
carrers i les places, només han de trobar on. Confia que trobaran un espai a la zona. Afegeix 
que és un pavelló llargament reivindicat pels usuaris i les entitats del món de l’esport. Pel 
que fa a la residència de Pintor Ribalta, van contactar amb la propietat per si estaven 
disposats a vendre, però la resposta va ser negativa. L’expedient d’expropiació requereix un 
planejament urbanístic, que està en fase de redacció. Esperen portar l’aprovació inicial el 
gener i la definitiva després de les eleccions. Amb el planejament aprovat s’incoaria 
l’expedient expropiatori. No s’ha fet cap concessió ni hi ha cap acord amb ningú, però sí que 
hi ha un acord polític per treballar-ho amb la Federació d’Entitats de Persones amb 
Discapacitat. Sempre treballen per complir els acords, però coincideix que no poden deixar 
perdre un projecte. 
 
El senyor Sanglas explica que s’ha obert un nou restaurant a la benzinera, expressa la seva 
confiança en la guingueta, i opina que el quiosc no funcionarà perquè cada vegada es venen 
menys revistes. 
 
El senyor Gratacòs agraeix les respostes. Considera que les alternatives no es poden 
improvisar ni es poden fer contra rellotge per començar les obres abans del previst. Reitera 
que no és un projecte prioritari i suggereix desestimar-lo i començar de nou el procediment. 
Qualifica de desastre no poder executar el projecte, però no se’ls ha ofert una alternativa 
que faci viable el projecte. Assegura que l’escola no és capaç d’absorbir el soroll encara que 
es mitigui i creu que s’ha d’actuar a les escoles abans de fer altres intervencions. 
 
La senyora Teresa Aguilar explica que la veuran sovint per fer que la qüestió de Paideia no 
deixi d’estar sobre la taula. 
 
El regidor agraeix les paraules del senyor Sanglas. Pel que fa a la intervenció del senyor 
Gratacòs, creu que en cinc mesos han de ser capaços de consensuar les ubicacions 
provisionals. Tenen una reunió programada la primera quinzena de gener. Creuen tant en 
l’educació i com en l’esport, que s’han de fer compatibles. Creu que s’han de promocionar 
els usos escolars de l’espai públic, demana confiança en els tècnics, i considera que hi ha 
prou temps per treballar la millor solució tècnica i urbanística. Amb referència a la intervenció 
de la senyora Teresa, accepta que se seguiran veient. 
 
El senyor Navajas, sobre la Colònia Castells, explica que fa més de 20 anys que els veïns 
esperen. Sempre han considerat prioritari el reallotjament dels veïns. Després d’aconseguir 
el pressupost es va fer un procés participatiu, una comissió de seguiment, un avantprojecte i 
un procés d’al·legacions. Es van presentar 4 al·legacions i s’han fet modificacions del 
projecte, però ara s’han assabentat que hi ha negociacions. Demana que se’ls convoqui si 
es tornen a negociar modificacions del projecte. No s’oposen a noves modificacions, però no 
volen que es generi frustració per una nova paralització del projecte. Finalment, expressa el 
seu suport a la reivindicació de Paideia de mantenir el pati. 
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El senyor Vives mostra el seu suport a la cobertura del cinturó. Comparteix que, fins i tot 
quan no passen cotxes, no poden dormir amb la finestra oberta pel soroll de la climatització 
d’instal·lacions com l’hospital Deixeus, l’hotel Rigoletto i les oficines de la Caixa. Considera 
que la compatibilització d’usos residencials i activitats és nefasta. Quan es va comprar el pis, 
va anar a l’Ajuntament i li van ensenyar un planejament urbanístic aprovat el 1997, on un 
parc constava com a protegit, però hi van acabar fent un hospital. Retreu al regidor que els 
parli com a adolescents i ignori la realitat. Fa anys es va mesurar el soroll, que superava els 
50 decibels a la 1 de la matinada, i es van fer algunes millores. Demana que els tècnics facin 
actuacions rigoroses. Afegeix que als jardins de la Maternitat o al parc de l’Oreneta també hi 
ha soroll per la climatització. 
 
El regidor, en resposta al senyor Navajas, es compromet a convocar-los si se l’informa d’una 
nova convocatòria. Lamenta que no se’ls convoqués al procés de mediació. Tot seguit, 
demana al senyor Vives que entri per escrit la qüestió de l’aire condicionat per poder 
programar una inspecció. Una mesura de 50 decibels en franja nocturna està per sobre del 
previst i requeriria una intervenció. Si la mesura passa dels llindars s’obrirà expedient, es 
faran requeriments d’insonorització, etc. Entén que és un procediment llarg, però és efectiu. 
 
 
Finalment, el president agraeix totes les intervencions, s’acomiada de les persones 
assistents i, no havent-hi més intervencions ni preguntes i essent les 20:38 h hores, aixeca 
la sessió, la qual cosa certifico. 
 
 
 
Vist i plau 
 El president      El secretari 
 
 
 
 Francisco Sierra López    Amadeo Silva Gómez 
 


